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Hallitus kuulee maakuntajohtajan ja vastuualuejohtajien katsaukset ajankohtaisista 
asioista ja liiton keskeisestä toiminnasta edellisen hallituksen kokouksen jälkeen. 
 
Vs. maakuntajohtaja Päivi Ekdahl: 
 

• Pohjoisen Suomen ohjelman valmistelutilanne ja aikataulu 
• Valtioneuvoston kanta Barents-yhteistyön jatkamiseen 

 
Aluesuunnittelu / suunnittelujohtaja Paula Qvick: 

 
Yleistä 

• Valtakunnalliset maakuntakaava neuvottelupäivät 1-2.10.24. Oulussa. 
• CPMR vuosikokous Malta 2-4.10.24., liikenteen osalta rajat ylittävät yhteydet ja 

sotilaallinen liikkuvuus myös tavoitteissa. 
• POOKI  -merituulivoimahankkeen ennakkoneuvottelu 4.10.24 (II-Simo ja 

mahdollisesti myös Kemin puolelle). 
• Henkilöstöä koulutuksissa. 

 

Maakuntakaavoitus 
• Lapin 1. koko maakunnan kattavan vaihemaakuntakaavan osallistumis- ja 

arviointisuunnitelman laadintaa. 
• Ennakkoneuvottelupyyntö saamelaiskäräjille syyskuusta alkaen. 

 
Liikennejärjestelmä 

• Väylävirasto on aloittanut eurooppalaisen raideleveyden selvityksen. 
• Lapin liikennestrategian viimeistely lausuntojen ja MKH:n lähetekeskustelun 

johdosta. 
• New North, Göteborg ja vaihtoehtoisten käyttövoimien edistäminen sekä 

raportointi. 
 

Aurinko- ja tuulivoimaselvitys 
• Raporttiluonnoksen viimeistelyä, erityisesti poronhoitoon kohdentuvien 

vaikutusten johdosta. 
• Ohjausryhmän 7. kokous 7.10.24, jossa käsiteltiin lausuntokierroksen 

yhteenvetoa. 

Merialuesuunnittelu 
• Kemin Merituulivoima ja vaelluskalat -seminaari 8-9.9.10.24. 
• Merialuesuunnitelman valmistelua yhteistyössä. 

 
 
Hallinto ja talous / hallintojohtaja Kirsi Pulkamo: 

 
• Toimintasuunnitelman ja talousarvion valmistelu, hallituksen käsittelyssä 28.10. 

Osana toiminnan suunnittelua laadittu hallinnon koordinoimana riskikartoitus. 

 



 
Kehittäminen ja rahoitus / vs. kehittämisjohtaja Samu Rötkönen: 
 
Lapin liitto osallistuu yhdessä Itä-Lapin kuntien kanssa Itäisen Suomen 
siirtymästrategian laatimiseen. Strategia tuottaa aineistoa ja perusteita EU:n alue- ja 
rakennepolitiikan vuonna 2028 alkavan ohjelmakauden valmisteluun. Kyseessä EU-
komission rahoittama ja OECD:n toteuttama hanke. Hanketta hallinnoi Suomessa Työ- 
ja elinkeinoministeriö. Strategiatyöhön liittyvät seminaari Joensuussa 14.11.2025 sekä 
aluetapaaminen Sallassa 18.11.2024. 
 
Alue- ja rakennepolitiikan ohjelman rahoitussuunnitelma (2025-2026) on valmisteltu 
yhteistyössä Pohjois-Pohjanmaan ELY:n kanssa maakunnan yhteistyöryhmän 
päätettäväksi 28.10.2024 
 
Itä- ja Pohjois-Suomen maakuntien yhteistyönä aloitetaan EU-rahoituksen 
vaikuttavuusarvioinnin valmistelu, jolla pyritään vaikuttamaan uuden ohjelmakauden 
rahoitukseen. 
 
Lapin liitto on koordinoinut ja laatinut Kestävää kasvua ja työtä -ohjelman (2014-2020) 
loppuraportoinnin. 
 
Lapin järjestöfoorumi pidettiin 4.10.2024, missä palkittiin järjestöpalkinnolla Ystävien 
yhdistys ry Kemijärveltä. 
 
Vaikuttaminen / yhteysjohtaja Heli Knutars: 
Kunta-asiat ja edunajaminen 
 
-Kuntien ”joululahjarahaesityksiä” kerätään parhaillaan ja toimitetaan Lapin 
kansanedustajille tiedoksi ja eteenpäin vietäviksi 
-Lapin Ystävien ilta Bottalla sovittu pidettäväksi ti:na 10.12. Illan teemana Lappi-Brändi. 
 
Lappi-sopimus ja aluekehitys 
 
-Nykyisen Lappi-sopimuksen arviointiin liittyvä sidosryhmätyöpaja 22.10.2024 klo 12, 
johon joryn osallistuminen olisi tärkeää. Tilaisuuteen liittyvä aineisto (ei julk.) on 
vuodettu joryn teamssiin ja tulee myöhemmin Lappi-sopimustiimin kansioihin. 
 
-Konsulttikilpailutus Lappi-sopimusprosessiin on käynnissä 31.10. asti 
 
-Maakuntaohjelmatyön ja ALKE-keskustelujen keskeisimpänä taustamateriaalina 
toimivan Lapin tilanne- ja kehityskuvan laatimista aloitellaan Stradan toimesta ja 
valmista pitää olla joulukuun alkuun 
 
Lounaistuuli –hanke 
 
-Hankkeen seuraava ohjausryhmä keskiviikkona 23.10. 
-Paula ja Heli kävivät Helsingissä tapaamassa Puolustusministeriön resurssipoliittista 
osastoa, agendalla NATO Security Investment Program (NSIP) yleisinfo 
-USA benchmarking matka heti tammikuun alussa (loppiaisena lähtö), Nordic West 
Officelta:lta saatu luonnos ohjelmasta 
-Itämeren komission raportti EUSBSR päivitysprosessiin pian valmis (kiitos kaikille 
Lapin liiton asiantuntijoille panoksesta!), raportti lähetetään sidosryhmille ja esitellään 
Visbyssä 29.-31.10. EUSBSR Annual Forumissa. Toivottavasti saadaan arktiset asiat 
näkyviin seuraavassa strategiassa. 
 
FEM 2025 
 



-14.10. työstettiin Teams-kokouksessa usean FEM-yhteistyötahon kanssa lyhytkurssia, 
jonka teemana tulee olemaan mm. Towards Sustainable Mining – Kaivosvastuu 
Suomessa (Kaivannaisteollisuus ry) ja Norjassa (Norsk Bergindustri). 
-5.-6.11. Organizing committee kokous Levillä. Agendalla mm. keynote puhujien, 
lyhytkurssien ja ekskursioiden viimeistely/hionta. 
 
 
Viestintä ja Lapin EU-tietopiste / viestintäpäällikkö Jenni Lintula: 

 
 
EU-urailta Rovaniemellä keskiviikkona 30.10. yhdessä EU-komission Suomen 
edustuston kanssa. Lisätietoja verkkosivuilta. 
 
EU-Arctic Forum järjestetään ensi kesäkuussa 2025 Lapissa. Ensimmäiset yhteiset 
järjestelyt komission kanssa on aloitettu. 
 
 
 

 
Esitys Hallituksen varapuheenjohtaja:  
 
 Hallitus merkitsee vs. maakuntajohtajan ja vastuualuejohtajien katsaukset tiedoksi. 

 
Päätös Hallitus merkitsi vs. maakuntajohtajan ja vastuualuejohtajien katsaukset keskustelun 

jälkeen tiedoksi. 
 
   
 
 


